
   
 

25-02-2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Har Naalakkersuisut intentioner om at efterleve Inatsisartutbeslutningen EM2016/60 således at 

betaling af husleje fremover skal ske på den sidste bankdag i hver måned? I bekræftende fald ønsker jeg 

oplyst, hvornår Naalakkersuisut forventer at dette vil ske. 

(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

I § 38, stk. 2 i Landstingsforordning nr. 2 af 12. maj 2005 om leje af boliger fremgår det, at husleje skal 

betales senest den tredje hverdag efter forfaldsdagen. Demokraterne ønsker, at reglerne bliver ændret 

således, at huslejen skal betales på den sidste bankdag i hver måned.  

 

På den baggrund fremsatte jeg et beslutningsforslag (EM2016/60) herom. Beslutningsforslaget blev 

enstemmigt vedtaget. 

 

Desværre blev beslutningsforslaget ikke til virkelighed inden Inatsisartutvalget i foråret 2018, og dermed er 

Naalakkersuisut ikke forpligtet til at efterleve forslaget. Det er imidlertid mit håb, at Naalakkersuisut af 

egen drift vil gøre forslaget til virkelighed alligevel. Jeg ser nemlig flere fordele heri. 

 

For det første vil det betyde, at borgernes husleje forfalder på et tidspunkt, hvor det må forventes, at de 

har penge på kontoen, da dels løn og dels offentlige ydelser udbetales netop, så de er tilgængelige den 

sidste bankdag i måneden. Med dette forslag er det hensigten, at undgå borgeren kommer i restance.  

 

For det andet forøges sandsynligheden for, at udlejere – såvel offentlige som private – modtager deres 

tilgodehavender til rette tid, hvilket vil minimere disses omkostninger til rykkere, udsættelser med videre. 

Det er ingen hemmelighed, at borgernes gæld til det offentlige er alt for stor. Dette forslag vil medvirke til, 

at denne gæld ikke vokser, da huslejen vil blive trukket på et tidspunkt, hvor sandsynligheden for, at 

borgerne har penge på kontoen er langt større end med de nuværende regler.  

 

Jeg ser på den baggrund frem til at modtage svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 

 

 

 

 


